
第12届国际TRIZ年会

尊敬的  先生/女士，您好！

第12届国际TRIZ年会将于2016年07月在北京召开。

会议通知

为推动先进质量管理方法、加强创新方法推广应用、有效提升国内企业自主创新能力和质量管理水平，中国质量协
会与国际TRIZ协会（MATRIZ）将于7月28-30日在北京召开2016国际TRIZ年会。

TRIZ（Theory of Inventive Problem Solving）是一套完整的创新问题解决理论，揭示了发明创造过程的客观规
律，提供了解决创新过程中各种冲突和问题的可行路径，可以加快发明创造的速度，获得高质量的创新产品和问题
解决方案，对于提高企业的自主创新能力和研发工作的改进有重要的作用。目前，TRIZ已经被越来越多的国际著名
企业导入，运用于创新产品、专利和科技预测等，成为指导其研发工作的重要理论和工具。近年来在政府的重视和
支持下，TRIZ也已在国内很多优秀企业中得到应用。

2016年国际TRIZ年会将是围绕创新方法展开的跨学科国际论坛，也是展示创新成果、想法和见解的国际舞台。它将
吸引世界各国创新及质量管理的知名专家、学者、企业界人士参会，同时也为TRIZ及质量管理的实践者提供理论探
讨和实践交流的宝贵机会。年会将涵盖包括理论、经验、研究、应用、教育和实践等在内的广泛内容。年会召开前
后，还将召开专题培训，并组织到标杆企业进行观摩交流。

To promote advanced quality management methods, strengthen the popularization and application of
innovative approaches，and effectively improve the capability of independent innovation and quality
management of domestic enterprises, China Association for Quality and the International TRIZ
Association (MATRIZ) will hold TRIZ fest-2016 on July 28-30, 2016 in Beijing.

TRIZ(Theory of Inventive Problem Solving) as a complete set of inventive problem solving theory, reveals
the objective law of invention process and provides a feasible path of solving conflicts and problems in
the innovation process. It can speed up the creation and make access to innovative products and
solutions of high quality. It plays an important role in improving independent innovation capability and R
& D work in enterprises. At present, TRIZ has been widely used by more and more famous international
enterprises in products innovation, patents and technology predication and so on, becoming important
guiding theory and tool for R & D work. In recent years, under the attention and support of government,
TRIZ has been also applied in lots of domestic famous enterprises. TRIZ-fest 2016 will be an
interdisciplinary international forum and provide a valuable opportunity for TRIZ and quality management
scholars, experts, practitioners to theoretical discussion and experience communication. The conference
will cover a wide range of topics including theory, experience, research, application, education, practice,
etc.

TRIZ-fest 2016 will also be an international stage of showing innovative achievements, ideas and insights
and attract leading experts, scholars and businessmen working in innovation and quality management all
over the world. Paper presentation and case analysis will be held in the annual conference. TRIZ master
will be invited to make keynote speech on TRIZ applications and other issues. One day before the
conference, a special seminar and training will be held.

会议主题Theme
TRIZ与质量创新
TRIZ and Quality Innovation



主要活动内容Main activities
1. 主题演讲：特邀国际知名专家介绍TRIZ及质量管理领域最新研究成果和发展趋势；特邀国内外知名企业高层领导
者结合本企业管理实践，交流质量技术创新应用的成就和体会。
2．成果分享：TRIZ获奖论文发表及TRIZ大师现场论文答辩。
3. 案例分析：邀请院校、机构的专家和企业实践者TRIZ及质量管理方法的应用进行案例分析。
4. 企业观摩：组织到神华集团北京低碳清洁能源研究所，交流学习其应用TRIZ与DFSS的经验。
5.会前专题研修：在7月27日举行TRIZ专题研修，邀请国内外TRIZ及质量专家就TRIZ的商业应用、TRIZ对质量改进
的作用等热点问题进行深度解读。
Ⅰ. Keynote Speech：The latest research results and development trend in the field of TRIZ and quality
management by specially invited internationally renowned experts. Combining with management practice
in enterprises, the invited senior leaders of world famous enterprises will share us with the innovational
application and valuable experience of quality and technology.
Ⅱ.Achievement Sharing：Award-winning TRIZ paper presentation and thesis defense with TRIZ master.
Ⅲ.Case Studying：Studying the application of TRIZ and quality management methods with invited
experts of colleges, institution and practitioners of enterprises.

参加对象Participants
1.推进先进质量方法应用、开展质量管理实践及创新活动的企业中高层管理者、质量管理专业人员；
2.企业创新、研发、战略管理等部门中、高层管理人员；企业研发总监，研发工程师等；
3.质量专家、广大质量工作者；大专院校相关专业师生；从事质量与创新管理研究、应用和推广工作的专业人士；
4.国内外质量技术及管理咨询、培训机构代表等。
Ⅰ. Senior managers in Enterprises and professionals working in quality management who promote the
application of advanced quality methods and develop innovative practical activities about quality
management;
Ⅱ.Senior and high level managers for corporate innovation, R & D and strategic management;
supervisors and engineers for corporate innovaton;
Ⅲ.Quality experts, quality practitionerss, college professors and students; professionals engaged in the
research, application and promotion work of quality and innovation management;
Ⅳ.Representative from consulting and training institutions at home and abroad;

会议时间：2016年7月28日—31日（7月27日举办会前TRIZ专题研修）
报到时间：7月27日9∶00-17∶00；7月28日8:00-9:00
报到地点：7月27日 中国质量大厦（地址：北京市海淀区三虎桥百胜村6号）；7月28日 首师大国际文化大厦（地
址：北京市海淀区西三环北路83号）

会议日程

日期 上午· 下午

7月27日 (周三）

大会报到

TRIZ专题研修（另收费）  
主题：1.TRIZ方法的商业应用价值；  

2.应用TRIZ提升质量管理水平  
3.发展创造性思维和关键技术

7月28日 (周四） 开幕式

开幕式嘉宾致辞

主题演讲

颁发奖项和证书

主题演讲



7月29日 (周五） 交流研讨 论文发表

案例分析

7月30日(周六） 交流研讨及闭幕式

主题演讲

TRIZ大师论文答辩

总结及 TRIZ fest-2016 闭幕

7月31日 (周日） 企业参观 神华集团北京低碳清洁能源研究所

会议门票

大会注册费：3800元/人（含会议午餐、资料等），不包含住宿费用，自行预订。
7月27日“TRIZ专题研修”注册费1000元/人。
同时参加专题研修和本届大会的代表，中国质量协会会员、国际TRIZ协会会员以及6月15日前报名者将享有350元优
惠（优惠可以叠加）。

参会代表可自行预订以下协议酒店。报会议名称或“中国质量协会”可享受协议价格。
（1）金龙潭大酒店（海淀区西三环北路71号）
预订电话：010-68723823
大床房: 450元/天（不含早，早餐58元/人）；
标准间: 440元/天（不含早，早餐58元/人）。
（2）紫玉饭店（北京市海淀区西三环北路增光路55号）
预订电话：010-68411188
标准间: 328元/天（不含早，早餐30元/人）；
大床房: 408元/天（不含早，早餐30元/人）。

活动家 

成都云数海量智能科技有限公司 

2016年5月26日
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